
Protokół Nr XX/07 
 z XX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrołęki 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ostrołęce przy Placu Bema 3 w dniu 
31 października 2007 r. 
Na sesji w dniu 31 października 2007 roku podjęto następujące uchwały: 
• Uchwała Nr 124/XX/2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego, 

• Uchwała Nr 125/XX/2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego, 

• Uchwała Nr 126/XX/2007 z dnia 31 października 2007 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki, 

• Uchwała Nr 127/XX/2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta Ostrołęki, 

• Uchwała Nr 128/XX/2007 z dnia 31 października 2007 r. w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Ostrołęki, 

W dniu 31 października 2007 r., w sesji uczestniczyło 20 radnych.  
Nieobecni usprawiedliwieni: Tadeusz Giers 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski - otworzył XX nadzwyczajną sesję Rady 
Miasta, powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydent Miasta Magdalenę 
Kielewicz-Kaczyńską, Wiceprezydenta Miasta Pawła Stańczyka, wszystkich zaproszonych 
gości, przedstawicieli prasy oraz Radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności 
zał. Nr 1/.  
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski na sekretarza obrad zaproponował Radnego 
Dariusza Bralskiego. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – podziękował za pracę w Radzie Miasta 
Przewodniczącemu Rady Krzysztofowi Majkowskiemu, który zrezygnował z mandatu 
radnego gdyŜ uzyskał mandat Senatora RP. 
Senator RP Krzysztof Majkowski – podziękował wszystkim za dotychczasową współpracę. 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Dariusz 
Maciak - zaproponował rozszerzenie porządku obrad o dwie uchwały dotyczące wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta oraz Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 
Poinformował, Ŝe na ostatnim posiedzeniu komisja podjęła inicjatywę uchwałodawczą: jedną 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta, drugą w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta i te projekty uchwał przedkłada prosząc jednocześnie 
Prezydenta, który jest inicjatorem tej sesji o wprowadzenie ich do porządku obrad a radnych      
o przegłosowanie. 
Radny Tadeusz Kaczyński – dla mnie sytuacja jest trochę niezrozumiała, bo po raz kolejny 
dokonujemy zmian w porządku sesji na sesji, chociaŜ od dawna było wiadomo, Ŝe jest wakat 
na funkcję przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady. Mi się wydaje, Ŝe nie ma takiego 
pośpiechu z tym wyborem, gdyŜ nic się nie stanie jak Pan Radny Rafał Dymarski będzie 
jeszcze prowadził jedną lub dwie sesje. Tu nie było Ŝadnych nadzwyczajnych okoliczności, 
które spowodowały dzisiejszą sytuację, wiec nie naleŜy rozszerzać porządku obrad o te dwa 



punkty. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – ośmieliłem się zawnioskować do Przewodniczącego 
Rady o zwołanie sesji w trybie pilnym dotyczącego pkt. 6 dzisiejszego porządku obrad. 
Gdybyśmy tej uchwały nie podjęli naleŜałoby pewną pulę pieniędzy, bez wątpienia bardzo 
potrzebnych dla młodych ludzi w naszym mieście odesłać. Uznaję równieŜ, konieczność 
uzupełnienia prezydium Rady z powodów, które w moim przekonaniu bardzo konkretnie 
przedstawił Przewodniczący Komisji Prawa. Ja, jako projektodawca, reprezentując władzę 
wykonawczą nie śmiałbym Państwu przedstawiać projektów, które dotyczą Rady Miasta. 
Dlatego w moim projekcie, który został dołączony do wniosku o zwołanie sesji nie ma 
projektów uchwał dotyczących wyboru Przewodniczącego bądź Wiceprzewodniczącego 
Rady. Nie jest to rola Prezydenta.  
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe uznał iŜ prezydium rady 
powinno być jak najszybciej uzupełnione bo gdyby coś się stało jedynej osobie w prezydium 
to mogłoby dojść do sytuacji, Ŝe przez powiedzmy trzy, cztery tygodnie nie moŜna by było 
zwołać sesji więc to jest wystarczający powód Ŝeby jak najszybciej uzupełnić prezydium. 
Gdyby w prezydium było dwóch radnych wówczas moŜna by było poczekać z tym wyborem.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – wyraził zgodę na uzupełnienie porządku obrad. 
Radny Tadeusz Kaczyński – stwierdził, Ŝe nie kwestionuje prawa do składania wniosków             
o rozszerzenie porządku przez Komisję Prawa, tylko jest rzeczą niezrozumiałą, Ŝe wciągu 
dwóch dni rozszerzamy porządek obrad. PrzecieŜ było wiadomo, Ŝe nie ma 
przewodniczącego i wiceprzewodniczącego juŜ od 22 października i był czas Ŝeby to 
spokojnie wprowadzić do porządku sesji. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie porządek obrad              
i poinformował Ŝeby głosowanie nad uchwałą o wyborze przewodniczącego                                  
i wiceprzewodniczącego odbyło się w pkt. 6A oraz 6B. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 2 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego Krzysztofa Majkowskiego,  
Sekretarz Miasta Mariusz Prusaczyk – w związku z wyborem jakiego dokonali wyborcy               
w stosunku Pana Krzysztofa Majkowskiego, który uzyskał mandat Senatora RP zgodnie                  
z ustawą o samorządzie gminnym, która mówi, Ŝe mandatu radnego nie moŜna łączyć                 
z mandatem senatora Pan Krzysztof Majkowski złoŜył pisemną rezygnację z pełnienia funkcji 
radnego Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Krzysztofa 
Majkowskiego, 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego Andrzeja Kani, 
Sekretarz Miasta Mariusz Prusaczyk - w związku z wyborem jakiego dokonali wyborcy               
w stosunku Pana Andrzeja Kani, który uzyskał mandat Posła RP zgodnie z ustawą                            
o samorządzie gminnym, która mówi, Ŝe mandatu radnego nie moŜna łączyć  z mandatem 



senatora Pan Andrzej Kania złoŜył pisemną rezygnację z pełnienia funkcji radnego Miasta 
Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Andrzeja Kani, 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Andrzeja Kani, 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki, 

Dyrektor Wydziału Oświaty Ewa Waszkiewicz-Sznyter – zmiana regulaminu spowoduje 
to, Ŝe w pełni będziemy mogli wykorzystać otrzymaną dotację z Urzędu Wojewódzkiego. 
Przy obecnym regulaminie kwotę kilkudziesięciu tysięcy złotych trzeba by było oddać.                 
W naszym obecnym regulaminie 50% kwoty z 351 zł. to jest 175, 50, dotację moŜna przyznać 
osobie, która ma właśnie taki dochód na jedną osobę w rodzinie. Dla takiej rodziny moŜe być 
przyznana kwota od 101 do 200% kwoty określonej ustawą. Chodzi tu o ustawę o 
świadczeniach rodzinnych. Jest to około 128 zł. Ci co osiągają dochód powyŜej 175,50 zł., to 
otrzymują obecnie według starego regulaminu od 80 do 100%, to jest około 64 zł. Po nowym 
regulaminie stypendium otrzyma rodzina, której dochód wynosi powyŜej 175,50 i stypendysta 
otrzyma wówczas do 150% kwoty określonej ustawą. Reasumując, 103 osoby otrzyma 
wyŜszą kwotę stypendium, tj. po 470 zł. za cztery miesiące a 675 osób z naszego miasta 
otrzyma po 344 zł. za cztery miesiące. Później będzie następna dotacja, którą podzielimy 
według wskazówek. Wprowadzenie nowych zapisów w regulaminie stwarza większe pole 
manewru w ustaleniu wysokości stypendium tak, aby ta otrzymana dotacja była w pełni 
wykorzystana i Ŝeby nie trzeba było zwracać kwoty powyŜej 60 tysięcy złotych. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki, 
Głosowanie: 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
6A. Rozpatrzenie projektu chwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta, 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – przypomniał, Ŝe przy wyborze 
przewodniczącego jak równieŜ wiceprzewodniczącego obowiązuje bezwzględna większość 
składu Rady Miasta, czyli jak jest radnych 20 to wymagane jest min. 11 głosów, które musi 
otrzymać kandydat na przewodniczącego i poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji 
skrutacyjnej.  
Radny Ryszard Sidorzak – zgłosił Radnego Adama Kurpiowskiego do komisji skrutacyjnej. 
Radny wyraził zgodę. 
Radny Wojciech Zarzycki – zgłosił Radnego Tadeusza Kaczyńskiego do komisji 
skrutacyjnej. Radny wyraził zgodę. 



Radny Dariusz Maciak – zgłosił Radną Magdalenę Jaworowską do komisji skrutacyjnej. 
Radna wyraziła zgodę.  
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie skład komisji 
skrutacyjnej, 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poprosił o zgłaszanie kandydatów na 
przewodniczącego Rady Miasta, 
Radna Ewa śebrowska-Rosak – zgłosiła na Przewodniczącego Rady Radnego Dariusza 
Maciaka. 
Radny Dariusz Maciak wyraził zgodę. 
Radny Sławomir Kot  – zgłosił na Przewodniczącego Rady Radnego Grzegorza Płochę, 
Radny Grzegorz Płocha nie wyraził zgody. 
Radny Wojciech Zarzycki – zgłosił na Przewodniczącego Rady Radnego Rafała 
Dymarskiego. 
Radny Rafał Dymarski nie wyraził zgody. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poddał pod głosowanie wniosek                            
o zamknięcie listy kandydatów, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tadeusz Kaczyński – komisja skrutacyjna                    
w kładzie: 
Przewodniczący – Tadeusz Kaczyński  
Sekretarz – Magdalena Jaworowska 
Członek – Adam Kurpiewski 
stwierdza, Ŝe na 23 radnych obecnych jest 20. Na funkcję przewodniczącego został zgłoszony 
radny Dariusz Maciak. Przedstawił zasady głosowania i obliczania głosów.  
Radny Dariusz Bralski – zapytał czy osoba, która kandyduje na przewodniczącego teŜ 
bierze udział w głosowaniu, 
Mecenas Janusz Kobyliński – zgodnie z artykułem 25a ustawy o samorządzie gminnym, 
który mówi, Ŝe radny nie moŜe brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji jeŜeli 
dotyczy ona jego interesu prawnego. Zdania są podzielone co do tej materii. Jednak 
większość komentatorów uznaje, Ŝe ten interes majątkowy naleŜy tłumaczyć przez pryzmat 
prawa materialnego. W naszej praktyce i w wielu radach ten artykuł jest komentowany w ten 
sposób, Ŝe nie ma takiego zakazu. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – poprosił przewodniczącego komisji 
skrutacyjnej o przeprowadzenie głosowania.  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tadeusz Kaczyński – wyczytał kolejno nazwiska 
radnych celem głosowania, 
 
Głosowanie: 
Za – 14 
Przeciw – 5 
Wstrzymało się – 1 
Radny Dariusz Maciak został wybrany na Przewodniczącego Rady Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Rafał Dymerski – powierzył prowadzenie obrad nowo 
wybranemu przewodniczącemu. 



Nowy przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe jesteśmy przed 
niezwykłymi świętami, nasza ojczyzna w szczególny sposób je czci i obchodzi i tutaj radość 
świętości przeplata się teŜ ze smutkiem przemijania ziemskiego, dlatego porosił o powstanie      
i w związku ze zbliŜającymi się świętami i dniem zadusznym poprosił o chwilę ciszy za 
wszystkich mieszkańców Ostrołęki a szczególnie za tych, którzy w tej pracy samorządowej 
uczestniczyli a nie ma juŜ ich wśród nas a szczególnie za Śp. Pana Ryszrda Zaborowskiego. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe wybór na 
przewodniczącego to dla niego ogromny zaszczyt i jednocześnie ogromne wyzwanie. Był 
świadkiem dwóch wzorów przewodniczenia tej radzie, które wywarły na nim piętno i to było 
przewodnictwo Pana Janusza Kotowskiego a po nim Pana Krzysztofa Makowskiego. Dla 
niego to były przykłady ludzi honoru, ludzi dla których jak mówi powiedzenie - słowo 
droŜsze było niŜ pieniądze. Ludzie przy, których uczył się Ŝycia samorządowego, którzy 
swoją postawą pokazywali, Ŝe są rzeczy najwaŜniejsze i bezdyskusyjnie do tych naleŜy 
miasto Ostrołęka i ono powinno łączyć a nie dzielić i tak chciałby przewodniczyć tej radzie. 
Podziękował za ogromne zaufanie. 
6B. Rozpatrzenie projektu chwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Miasta, 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił o zgłaszanie kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 
Radny Adam Kurpiewski – zgłosił na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta radnego 
Ryszarda Sidorzaka. 
Radny wyraził zgodę. 
Radny Lesław Chojnowski – zgłosił na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta radnego 
Wojciecha Zarzyckiego. 
Radny Wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie wniosek                         
o zamkniecie listy kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tadeusz Kaczyński – wyczytał kolejno nazwiska 
radnych celem głosowania, 
Głosowanie: 
Ryszard Sidorzak – 13  
Wojciech Zarzycki - 7 
Na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta został wybrany Ryszard Sidorzak.  
7. Komunikaty i sprawy organizacyjne 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
8. Zakończenie obrad XX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Sesja trwała 1,20 godz.  
 
 
Sporządził:                                                                                                   Przewodniczył: 

 

Wojciech Andersz  
 
 
   
 

 


